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Verslag bijeenkomst Stuurgroep Stadspartners 
 
Datum: woensdag 24 mei 2023 

Locatie: Alevitisch Cultureel Centrum Rijnmond, Schiedam 

Aanvang: 13.30 uur Eind: 14.45 uur 
 

Aanwezig 

Voorzitter: Cor Lamers 

Notulist: Marilyn Louisville 
Wendy Aendekerk (Facilicom), Marcelis Boereboom (VWS), Olga Boot (gemeente), Dogukan Ergin 

(gemeente), Dino van Dal (BZK), Stef Fleischeuer (programmadirecteur), Anne de Haij (Stedelijk 

Museum), Peter Jonkers (Stichting Primo), Emile Klep (Woonplus), Antoinette Laan (gemeente), 
Daphne Meijer (Bibliotheek Schiedam), Tabitha Oetomo-de Roode (Lentiz Life), Tarik Topçu 

(Politie), Nicole van der Wekken (SOW), Dirk Wolbers (DSW), Barbara Vermaat 

(programmasecretaris), Roos Wilhelm (programmamanager Veiligheid) 
 

Afwezig 

Marijke Bergh (BZK), Marjolein van Eykelen (Openbaar Ministerie), Martine Geurts (Facilicom), 
Peter van der Gugten (Heijmans), Theo Schilthuizen (Bibliotheek Schiedam), Karin van der Velden 

(VO) 

 

1. Opening en welkom 
 Cor Lamers opent de vergadering en heet de stadspartners welkom. Antoinette Laan schuift 

later aan, evenals Dogukan Ergin. Peter Van der Gugten had er graag bij willen zijn, maar is 

afwezig. Theo Schilthuizen is langdurig afwezig en wordt vervangen door Daphne Meijer. 
Martine Geurts is verhinderd en wordt vervangen door Wendy Aendekerk. Marijke Bergh is 

afwezig en neemt binnenkort afscheid als gebiedsadviseur namens BZK. Marijke wordt 

eenmalig vervangen door Dino van Dal.  
 De vergadering duurt tot 14:45 uur. Vervolgens begint om 15:00 uur het publieksprogramma 

waarbij Stef Fleischeuer de ceremoniemeester is. Ook de pers is daarbij aanwezig.  

 Stef Fleischeuer geeft aan dat de afgelopen 2 maanden vooral in het teken hebben gestaan van 
verkennen. Met het uitvoeringsprogramma zijn we klaar voor de uitvoering, maar er is wel 

uitbreiding in de bezetting van het programmabureau nodig. Hierbij is extra aandacht voor 

specialisme op het gebied van participatie. Om de benodigde inzet te kunnen realiseren wordt 
een nieuwe begroting voor de komende jaren gemaakt en voorgelegd aan de gemeente en 

overige partners.  

 Er is een toezegging gedaan door Woonplus dat het programmabureau zich de komende twee 

jaar mag vestigen in een kantoorpand op Singel 85. Een herkenbare plek waar we elkaar 
kunnen ontmoeten. Per 1 juli neemt het programmabureau het pand in gebruik. Stef 

Fleischeuer stelt voor een volgende Stuurgroepbijeenkomst daar te houden. 

 Cor Lamers geeft aan dat Marijke Bergh van BZK zich terugtrekt. Zij gaat andere rollen 
vervullen. Haar opvolger wordt Eric Hartstra. Er wordt nog gepast afscheid genomen van 

Marijke Bergh. Ook wordt stilgestaan bij het vertrek van Olga Boot als kwartiermaker en 

wegbereider van het programma. Zij heeft samen met programmabureau de basis gelegd voor 
het uitvoeringsprogramma. Cor Lamers neemt afscheid van Olga Boot, bedankt haar voor haar 

inzet en overhandigt een boeket bloemen.  

 
2. Verslag vorige keer 

Tekstuele wijzigingen van Marijke Bergh en Tabitha Oetomo-de Roode zijn verwerkt. 

 

3. Presentatie Preventie met Gezag 
 De subsidie Preventie met Gezag is met succes ontvangen. Schiedam zat in de 1e tranche van 

gemeenten die een subsidie toekenning kregen. Het gaat om een subsidie van 1,2 miljoen voor 

4 jaar. Het projectplan is geschreven door Roos Wilhelm.  
 Roos Wilhelm stelt zichzelf voor aan de stuurgroepleden. Zij is programmamanager voor 

Veiligheid en Preventie met Gezag en is al een geruime tijd werkzaam bij de afdeling Veiligheid 

van de gemeente Schiedam. De presentatie wordt als bijlage bij het verslag gevoegd.  
 Emile Klep vraagt of er een beeld is van de Schiedamse jongeren tussen 12 en 18 jaar, die tot 

de risicogroep en potentieel behoort. Van de hoge risicojeugd zijn aantallen zichtbaar op het 

dashboard ‘Zicht op Ondermijning’. Op basis van die aantallen en criteria heeft het ministerie 
gekeken welke gemeenten in aanmerking komen voor subsidie.  
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 Cor Lamers geeft aan dat het potentieel rond 200 of 300 jongeren ligt. Preventie met Gezag is 
voor de onderste laag van de pyramide, met nog de hoop om het tij te keren. Bij de jongeren 

in de bovenste lagen, die al in het Veiligheidshuis of zorgtraject zitten, moeten we ons vooral 

richten op de re-integratie. 
 Met het ministerie van Justitie en Veiligheid wordt onderzocht wat de sleutelelementen zijn 

voor een effectieve aanpak van risicojongeren. Positieve rolmodellen op straat, weerbaarheid 

tegen criminaliteit en lessen samen met scholen ontwikkelen. Maar ook campagnes en 

risicojongeren thuis helpen behoren tot de aanpak. Er wordt aangehaakt bij platforms die er al 
zijn, bijvoorbeeld MVS netwerk Veiligheid. Besloten wordt een keer het onderwerp Preventie 

met Gezag in dit overleg te agenderen.  

 Cor Lamers bedankt voor de presentatie. Preventie met Gezag is in de Driehoek besproken, 
voordat het werd ingediend. Er gaan ook extra middelen naar het OM en naar de politie. Tarik 

Topcu heeft extra mensen aangetrokken voor dit traject. Het OM moet ook meebewegen met 

de preventiekant en de repressiekant coördineren.  
 Een vraag aan Roos Wilhelm van Nicole van der Wekken gaat over Safety first. Zit dat nog in 

de aanpak Preventie met Gezag? Safety first zit er nog in. Verkennende gesprekken hebben 

plaatsgevonden. Vervolgens is er een plan opgesteld. Een vervolgactie heeft nog niet plaats 
gevonden. Kleinschalig wordt er door de gemeente gestart met het aanbieden van 

stageplekken aan mensen uit de wijken. Vervolggesprekken volgen met de collega van Tarik 

Topcu, Facilicom en Justitie en Veiligheid. 
 Dino van Dal kaart een voorbeeld aan van een presentatie van de gemeente Tilburg over een 

succesvolle aanpak van criminele families. Er komen ook een aantal jongeren uit criminele 

families. Hoe pak je dat aan? Het plan is om de criminele families een onderdeel te maken van 

de aanpak, maar dat kan pas als alle ketenpartners hun randvoorwaarden gesteld hebben. 
Gesprekken tussen het RIEC en het Veiligheidshuis lopen nog. Het vergt een intensieve 

aanpak. De vraag is: hoeveel inzet is er nodig? De jeugdreclassering en kinderbescherming 

moeten ook inzet kunnen leveren. Cor Lamers geeft aan dat er een pilot loopt binnen het 
Veiligheidshuis. Op minstens twee plekken in Rotterdam en Schiedam wordt er de diepte 

ingegaan en zullen de gezinnen worden gevolgd en geanalyseerd.  

 Een vraag van Marcelis Boereboom is of bij de aanpak van jongeren nog een strategie gemaakt 
wordt in de zin van waar een interventie het meest kansrijk is? Er moet veel beter gekeken 

worden naar de rising stars en daar vervolgens repressie op zetten. Met de sociale kant meer 

inzetten op de lichtere jongeren, met name met jongerenwerk.  
 Als je een goede verbinding met het Sociaal domein wilt maken, dan betekent dit afstemmen 

aan beide kanten. Is het Sociaal Domein op dit soort vraagstukken georiënteerd of is het nog 

heel klassiek? Is er nog iets extra nodig om die verbinding goed te kunnen maken? De 

opdracht voor het jongerenwerk is vorig jaar opnieuw geformuleerd. De opdracht is nu 
geformuleerd door Veiligheid, Wijkzaken en het Sociaal domein samen en de weerbaarheid 

tegen criminaliteit wordt meegenomen. Op andere onderdelen moet het Sociaal domein 

prioriteren. Het is een zoektocht. De vraag is of er vanuit verschillende ministeries meegedacht 
kan worden.  

 

4. Stand van zake werkgroepen 
 Stef Fleischeuer geeft aan dat de ambitie was om voor vandaag alle werkgroepen al één keer 

bijeen gehad te hebben. Dat is niet gelukt en dat ligt aan de bezetting van de werkgroepen, die 

nog niet compleet is qua programmamanagers en werkgroepleden. Het is de bedoeling dat alle 
werkgroepen eind juni een eerste of tweede sessie hebben gehad en dat de werkgroepen 

scherp hebben wat het betekent om aan de slag te gaan met het uitvoeringsprogramma. Er 

wordt ook gekeken of de juiste mensen betrokken zijn.  
 Een eerste verkennende sessie van de werkgroep Wonen en Woonomgeving heeft 

plaatsgevonden. Er wordt nog gezocht naar een programmamanager Wonen en Woonomgeving 

ter vervanging van Barbara Vermaat, die tijdelijk deze functie invult. Deze zomer wordt nog 

een tweede gesprek ingepland voor deze werkgroep.  
 Volgende week staat er een eerste gesprek gepland voor de werkgroep Veiligheid. Roos 

Wilhelm trekt naast Preventie met Gezag ook de werkgroep Veiligheid.  

 Met de werkgroep Gezondheid en Samenleven vindt volgende week een eerste gesprek plaats. 
De programmanager hiervoor lijkt gevonden te zijn.  

 Voor de werkgroep Onderwijs is net een programmamanager beschikbaar. De werkgroep is nog 

niet bij elkaar gekomen. In juni wordt er een werkgroepsessie ingepland.  
 Stef Fleischeuer vraag aan Antoinette Laan en Nicole van der Wekken hoe zij de werkgroepen 

Wonen en Veiligheid hebben beleefd.  
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 Antoinette Laan geeft aan dat de mensen die daadwerkelijk aan de slag moeten in het gebied 
aanwezig waren. Mensen vanuit de gemeente, woningbouwcoöperatie en vanuit de 

projectontwikkelaars zaten aan tafel. De urgentie van het gehele verhaal en ieders rol is met 

elkaar besproken. De concrete conclusie is dat de werkgroep, met de kaarten Nieuwland en 
Oost op tafel, alle fysieke ingrepen visueel gaat maken. Dan wordt zichtbaar hoe verschillende 

partners elkaar raken. Iedereen uit de werkgroep Wonen is voornemens om tijdens de 

vervolgsessie weer aan te schuiven.  

 Nicole van der Wekken geeft aan dat er een gemêleerd gezelschap aanwezig was bij de 
werkgroep Werk en Inkomen. Ook deze werkgroep heeft een kaartsessie nodig. Op de huidige 

projectenlijst staan een omvangrijk aantal projecten. De fundamentele vraag is of er vanuit de 

werkgroep een kop bovenop de lijst wordt gezet om vervolgens op de lopende projecten alleen 
sturen? Of om op de afwijking te sturen en alleen te formuleren wat de extra ambitie is? Of 

echt de projecten te gaan besturen en dan op de crossovers en de raakvlakken sturen? 

Daarover wordt een volgende keer verder gesproken. Verder is er de wens om ook andere 
werkgevers naast Facilicom bij deze werkgroep te betrekken. Er is een goede start gemaakt 

met de vraag wat is de scherpte is die de werkgroep erin wil brengen om daarop te gaan 

sturen. Er zijn veel tekortsectoren, zoals bijvoorbeeld Frankeland, waar ze personeel nodig 
hebben. Er wordt geprobeerd de thema’s onderwijs, armoede en arbeidsmarkt erbij te 

betrekken en armoede is ook een thema van Werk en Inkomen. Er dient nog goed gekeken te 

worden naar de samenstelling van de werkgroep. Daar valt nog winst te behalen. 
 Cor Lamers geeft een tip. Een grote speler is de maritieme sector genaamd Crest. Daar zit een 

organisatie op die toeleiding tot de arbeidsmarkt en arbeidspotentieel versterkt. Er zitten 

professionals die voor Schiedam bezig zijn. Daar kan voordeel uit gehaald worden. 

 Stef Fleischeuer geeft aan elk thema ook domeinoverstijgend is. Bijvoorbeeld bij wonen en 
woonomgeving gaat het ook om het sociaal domein. De opgave is om gericht aan de slag te 

gaan, maar ons wel voortdurend bewust te zijn van de verbindingen en die ook aan te brengen 

waar ze nodig zijn.  
 Cor Lamers geeft aan dat de werkgroepen een vast agendapunt worden tijdens de 

Stuurgroepbijeenkomsten.  

 
5. Uitvoeringsprogramma 2023-2026 

 Het uitvoeringsprogramma wordt ter formele vaststelling voorgelegd aan de vergadering. Tot 

13 mei 2023 heeft men de kans gehad om te reageren en redactievoorstellen te doen op het 
uitvoeringsprogramma. Daar is alleen door BZK gebruik van gemaakt. Op basis van de 

Stuurgroepbijeenkomst van 22 maart 2023 en de opmerkingen die nog zijn verwerkt, is er een 

laatste versie toegevoegd bij de stukken en een bijlage met de verwerkte opmerkingen.  

 De uitvoering zelf moet nog concreter en inhoudelijk worden, maar het is een startdocument 
om op verder te bouwen met duidelijke lijnen waar we naar toe werken. Het is een levend 

document. De wijsheid komt terwijl je met de projecten bezig bent en die moet onmiddellijk 

worden geïntegreerd en meegenomen worden in het uitvoeringsprogramma. Over een paar 
jaar komt er weer een nieuw uitvoeringsprogramma. De fundering voor het programma is met 

het ambitiedocument en het uitvoeringsprogramma gelegd.  

 Van belang is het om de achterban en ‘de werkers’ mee te krijgen om de beweging te gaan 
maken die nodig is voor Nieuwland en Oost. De stuurgroep dient gezien te worden als een 

faciliterend instrument dat onze achterban in staat stelt om optimaal te kunnen functioneren en 

resultaten te behalen. 
 De totale financiële middelen om de doelen te bereiken zijn nog ontoereikend. De integrale 

rijksbijdrage komt er deze kabinetsperiode nog niet, maar er wordt al wel voorwerk gedaan 

voor realisatie hiervan in een nieuwe kabinetsperiode. De integraliteit blijft onderwerp van 
gesprek met het kabinet. Het gebiedsplan, ons ambitiedocument en uitvoeringsprogramma, 

zou dan de basis moeten zijn voor elke aanvraag voor rijksbijdragen. Cor Lamers vraagt of de 

Rijksoverheid dit intern waar kan maken. Dino van Dal geeft aan dat het gesprek wordt 

gevoerd.  
 Het uitvoeringsprogramma wordt zonder opmerkingen unaniem vastgesteld. Cor Lamers 

bedankt het programmabureau en alle anderen die hebben bijgedragen aan de opstelling van 

het uitvoeringsprogramma. Het uitvoeringsprogramma wordt tijdens het publieksprogramma 
feestelijk gepresenteerd. Stef Fleischeuer geeft een voortuitblik op het publieksprogramma dat 

vanaf 15:00 uur van start gaat.  
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 6. Afscheid voorzitter Cor Lammers 
 Per 1 juni 2023 beëindigt Cor Lamers het burgemeesterschap bij de gemeente Schiedam en 

daarmee ook zijn voorzitterschap van de Stuurgroep, alsmede zijn deelname aan de 

Manifeststeden. De procedure voor het vinden van zijn opvolger start na september 2023.  
 Met ingang van 1 juni start Jules Bijl als waarnemend burgemeester om de periode te 

overbruggen. Het Nationaal Programma Leefbaarheid en Veiligheid Schiedam wordt ook aan 

hem overgedragen. 

 Cor Lamers bedankt de stuurgroep voor de samenwerking en geeft aan dat het belangrijk is 
dat dit project maatschappelijk breed gedragen wordt in Schiedam. Als de stuurgroep nog 

versterking nodig heeft, betrek dan die sectoren erbij die het draagvlak kunnen vergroten.  

 Cor Lamers feliciteert Dogukan Ergin met de geboorte van zijn dochter. 
 Marcelis Boerenboom houdt een afscheidsspeech voor Cor Lamers. Hij spreekt over de 

kanteling van het vertrouwen tussen burgers en de overheid. Cor Lamers bedankt hem voor de 

mooie woorden en neemt een klein cadeautje van de Stuurgroep in ontvangst. 
 

Cor Lamers beëindigt de vergadering om 14:45 uur.  

 


